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سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس مطرح کرد:

۳۰ سال فرار از شفافیت و نظارت!

سرویس سیاسی- دانشــگاه آزاد بــا مشکلات 
عدیده ای در حوزه تامین مالی مواجه است تا آنجا که 
برای ادامه حیات خود مجبور به افزایش شــهریه ها در 
مقاطع مختلف تحصیلی شده و بی توجهی به شرایط 
حقوقی و معیشتی کارمندان این دانشگاه در کنار شفاف 
نبودن درآمدهای مالی آن به اعتراض هایی منجر شده 

است.
این در حالیســت که بیشتر دانشــجویان نیز از 
سطح آموزشی این دانشگاه رضایت ندارند و معتقدند 
مجموع واحدهای دانشگاه آزاد توسعه کمی را بر کیفی 
مقدم دانســته تا کیفیت این دانشگاه از جایگاه اصلی 

خود فاصله بگیرد.
علی خضریان نماینده مــردم تهران در مجلس 
شورای اسلامی در این باره اظهار داشت: زمینه تأسیس 
این دانشگاه از ابتدای دهه ۶۰ فراهم شد و یک هیأت 
امنا و هیأت موسس نیز برای اداره آن شکل گرفت و به 
مرور زمان به دلیل مشغله ای که برای اعضای هیأت امنا 
ایجاد شد، اعم از حضور در جایگاه ریاست جمهوری 
و سایر سمت های کلیدی، کم کم دغدغه پیگیری امور 
اجرایی و تصمیم گیری برای این دانشــگاه محدود به 
افراد معدودی شد به طوری که شاهد بودیم تنها آقای 
جاســبی رئیس عالی این دانشــگاه و مرحوم آیت الله 
هاشــمی رفسنجانی به عنوان دو فرد موثر امورات آن 

را پیگیری می کردند.
وی ادامه داد: این شرایط در قالب اتخاذ تصمیمات 
فــردی و حلقه ای برای یک مجموعه بزرگ همچون 
دانشگاه آزاد اسلامی، آسیب های جدی به همراه داشت 
و شاید مهمترین این آسیب ها در دهه های ۷۰ و ۸۰ در 
قالب دســت نیافتن به مراتب علمی مدنظر به عنوان 
خروجی اصلی دانشگاه نمایان شد در حالی که دانشگاه 
به منظور خروجی مناسب در حوزه علمی و پژوهشی 

تشکیل می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی 
افزود: دانشــگاه آزاد اسلامی در ادامه فعالیت خود کم 
کم به کارخانه تولید مدرک تبدیل شد و اگر بخواهم در 
فضایی رادیکال تر به طور صریح بیان کنم به دانشگاه در 
جهت خرید مسئولان و ایجاد دین برای ارکان مختلف 
در حوزه های اجرایی، تقنینی و قضایی تبدیل شــد به 
طوری که هر کدام از مسئولان برای ارتقاء از جایگاهی 
که داشتند، می توانســتند با دریافت یک امتیاز از این 
دانشگاه مدرک تحصیلی خود را دریافت کرده و ارتقا 

یابند.
دانشــگاه آزاد به جای تولید علم به یک 

حلقه سیاسی و اقتصادی تبدیل شد
وی با بیان اینکه مجموع واحدهای دانشگاه آزاد 
بــه جای انجام وظیفه اصلی خود در جهت تولید علم 
و پژوهش و ارتقاء ســطح علمی کشور به یک حلقه 
سیاسی و اقتصادی تبدیل شده است، تصریح کرد: به 
عبارتی مجموعه افراد تصمیم گیرنده برای این دانشگاه 
تا جایی محدود شــد که به نظر می رسید تصمیمات 
در این حوزه فردی اتخاذ می شــود و اراده یک فرد در 
دانشگاه در سراسر کشــور اجرا می شود که نظیر این 
اقــدام را نه تنها در محیط های دانشــگاهی بلکه برای 
اداره محیط های نظامی در سراســر دنیا هم نمی توان 
دید بنابراین این موضوع باعث ایجاد دغدغه در فضای 

دانشگاهی و نیمه ابتدای دهه ۸۰ شد.
سخنگوی کمیســیون اصل نود مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه درآن زمان به دلیل فقدان شفافیت، 
انتقادهای بســیاری به مدیریت این دانشگاه وارد بود، 
اظهار داشــت: در این شــرایط مصادیق بی قانونی و 
تخلفات قانونی در این دانشــگاه تشــدید شده بود به 
طوری که به یکی از موضوعات اصلی نقد دانشجویی 
تبدیل شــد تا جایی که می توان گفت انتقاد نسبت به 
عملکرد دانشــگاه آزاد اسلامی یکی از ۱۰ عنوان نقد 
مهم دانشجویی در آن زمان بود بنابراین پژوهش در این 
زمینه در محیط های دانشجویی و حتی توسط اساتید 

انجام شد.
وی ادامه داد: اما آنچه مســلم است اینکه مشکل 
باید در یک نقطه به پایان برســد چرا که اینگونه اداره 
کردن دانشــگاه آزاد اسلامی به مصلحت علم و کشور 
نیســت زیرا در نیمه اول دهــه ۸۰ به رغم اینکه نیمی 
از جمعیت دانشــجویی دانشگاه ها را دانشجویان این 
دانشگاه تشــکیل می دادند اما مســئولان خود را در 
حضور هیچ مرجع اصلی پاســخگو نمی دانستند در 
حالی که وزارت بهداشت که از تعداد کمتری دانشجو 
در دانشگاه های علوم پزشکی برخوردار است، در پی 
بروز هر گونه تخلف وزیر آن به مجلس احضار شده و 

در مورد مشکل ایجاد شده پاسخ می دهد.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی 
گفت: دانشــگاه آزاد اسلامی در حوزه پزشکی، علوم 
انسانی، فنی و مهندسی و دیگر رشته ها، به یک کارخانه 
تولید مدرک تبدیل شــده و نه تنهــا به هیچ مرجعی 
پاســخگو نبوده بلکه با شبکه سازی اعطای مدرک در 
دهه ۷۰ و ۸۰ به یک اختاپوســی در فضای سیاســی، 
اقتصادی و فرهنگی تبدیل شد که اغلب افراد ذی نفوذ 
خود را برای داشــتند مدرک تحصیلی در مقاطع ارشد 

مدیون این دانشگاه می دانستند.
وی یادآور شــد: البته کسی منکر این امر نیست 
که شرایط کنونی دانشگاه آزاد اسلامی تفاوت زیادی 
با دهه ۸۰ دارد اما دو دیدگاه نیز نسبت به نحوه اداره آن 
وجود دارد مبنی بر اینکه آیا باید دانشگاه را در شرایط 
داوطلبانه حفظ کرد یا برای رفع موانع قانونی در مسیر 

نحوه اداره آن وارد عمل شویم.
مجلس پــای کار ســاماندهی نظارت و 

شفافیت مالی دانشگاه آزاد
خضریان با اشــاره به طرح ساماندهی دانشگاه 
آزاد با هدف ساماندهی نظارتی و ایجاد شفافیت های 

مالی آن گفت: این طرح توســط اینجانب طراحی و با 
درخواست ۷۰ نماینده مجلس در صحن اعلام وصول 
و برای بررسی های کارشناسی به کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس ارجاع شــد. این کمیسیون با کلیات 
طــرح موافقت کــرد و کمیته ای برای بررســی های 
کارشناســی با حضور کارشناسان مرکز پژوهش ها و 

اعضای کمیسیون تخصصی، تشکیل شد.
به گفته وی، این طرح بعد از برگزاری جلســات 
متعدد با حضور مسئولان وزارت علوم، دانشگاه آزاد، 
دیوان عدالت اداری، دیوان محاسبات و همچنین مرکز 
پژوهش های مجلس در نهایت در ۱۰ ماده نهایی شــد 

که در نوبت بررسی در صحن علنی است.
دانشگاه آزاد در زمینه مالی به قوای سه 

گانه پاسخگو نیست
سخنگوی کمیســیون اصل نود مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه با گذشت حدود ۳۰ سال از تأسیس 
دانشگاه آزاد تاکنون هیچ حسابرسی مستقلی از سوی 
دستگاه های نظارتی حاکمیتی مسئول بر دانشگاه آزاد 
صورت نگرفته و این دانشگاه در زمینه مالی به قوای سه 
گانه پاسخگو نبوده است، تصریح کرد: این در شرایطی 
اســت که مطابق ماده ۲ قانون دیوان محاســبات تمام 
دستگاه هایی که مالکیت عمومی بر آن ها مرتبط است 
باید تمام حســابها، درآمد و هزینه و سایر دریافت ها و 
پرداخت ها و نیز صورت های مالی آن ها توسط دیوان 

محاسبات کشور حسابرسی شوند.
وی ادامه داد: براساس این طرح در جهت اجرای 
قانون نام دانشگاه آزاد اسلامی به قانون فهرست نهادها 
و مؤسسات عمومی غیردولتی مصوب ۱۹ تیرماه ۱۳۷۴ 
الحاق می شــود. ماهیت دانشگاه آزاد اسلامی موسسه 
غیرخصوصی و غیردولتی است که در حکم موسسه 
عمومی غیردولتی در این طرح تعیین شــد و بر اساس 
ماده دو طرح مذکور رسیدگی به شکایات، تظلمات و 
اعتراضات اشــخاص حقیقی و حقوقی از مصوبات، 
تصمیمات و اقدامات دانشــگاه آزاد اسلامی به دیوان 

عدالت اداری واگذار شد.
دانشگاه آزاد را از حیاط خلوت جریانات 

خاص سیاسی خارج می کنیم
خضریان با تاکید بر اینکه در صورت تبدیل شدن 
این طرح به قانون و تأیید شورای نگهبان، دانشگاه آزاد 
از حیاط خلوت برخی جریانات در دوره های مختلف 
خارج و به یک نهاد علمی شــفاف تبدیل می شــود، 
اضافه کرد: در این چارچوب بر اساس طرح ساماندهی 
نظارتی دانشگاه آزاد، همه تصمیم ها، مصوبات هیأت 
امنا، هیأت رئیســه، شوراها و کمیسیون های مختلف 
اعم از فرعی و تخصصی و همچنین تمام آیین نامه ها 
و بخشــنامه های صادره اعم از کشــوری، استانی و 
واحدهای دانشگاهی با رعایت مصالح امنیتی باید در 

پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه قابل دسترسی باشد.
وی ادامه داد: همچنین براساس مصوبه کمیسیون 
آموزش و تحقیقات، مناقصه هــا و معاملات، هدایا، 
موقوفات، املاک و فعالیت های پژوهشی نیز از جمله 
موضوعاتی اســت که در دانشگاه آزاد شفاف خواهد 
شــد. ضمناً اشــتغال همزمان اعضــای هیات علمی 
تمام وقت دانشــگاه آزاد در دســتگاه های دیگر که از 
منابع بودجه  کشور اســتفاده می کنند به عنوان هیات 
علمی با هدف ارتقای ســطح علمی دانشگاه همچون 
دانشــگاه های دولتی ممنوع خواهد شد. اما همکاری 
با دانشــگاه آزاد اســلامی برای اعضای هیات علمی 
و کارکنان دســتگاه های مذکور در این ماده در خارج 
از ســاعات اداری و بدون ایجاد رابطه اســتخدامی با 

دانشگاه، با رعایت مقررات قانونی است.
سیستم حقوقی قضایی به دلیل ماهیت 
حقوقی دانشگاه آزاد اسلامی از نظارت بر آن 

مستاصل است
سخنگوی کمیســیون اصل نود گفت: در حال 
حاضر به دلیل شناسایی ماهیت حقوقی دانشگاه، این 
دانشگاه تحت پوشش سایر قوانین کشور قرار نگرفته 
و همین مســاله باعث شده است که از حداقل نظارت 
برخوردار نباشــد و حتی سیســتم حقوقی قضایی به 
دلیل ماهیت حقوقی دانشــگاه آزاد اسلامی از نظارت 
بر آن مستاصل است. از طرفی دیوان عدالت اداری به 
دلیل ابهام در ماهیت حقوقی دانشــگاه آزاد صلاحیت 
ورود به مســایل این دانشگاه را ندارد. همچنین مرجع 
رســیدگی نهایی به اختلافات میان دانشگاه و کارکنان 

استخدامی، خود دانشگاه آزاد اسلامی است؛ بنابراین 
دستگاه قضایی و هیات های حل اختلاف وزارت کار به 
مسائل کارمندان این دانشگاه ورود نمی کنند. به عبارتی 
اگر دانشجویان با کارکنان این دانشگاه بخواهند از ظلم 
مسئولان این دانشگاه شکایت کنند، مشخص نیست 

باید به کجا شکایت ببرند.
دانشگاه آزاد اسلامی مصوبات شورای 
عالــی انقــلاب فرهنگی را بــه راحتی زیر پا 

می گذارد
عضو فراکسیون انقلاب مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه متاســفانه دانشگاه آزاد اسلامی مصوبات 
شــورای عالــی انقلاب فرهنگی را بــه راحتی زیر پا 
می گذارد و به هشــدارها توجه نمی کند، تصریح کرد: 
به عنوان مثال تعدادی از مســئولان ارشد این دانشگاه 
خلاف ضوابــط و مصوبات شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی منصوب شــده اند. زیرا مســئولان دانشگاه 

خیالشان راحت است که کسی سراغ آنها نمی آید.
وی ادامــه داد: کمیســیون اصل نود بر اســاس 
گزارش های ارســالی به مسئله انتصابات غیرقانونی 
دانشــگاه آزاد ورود کرده و در حال بررسی است. در 
مورد اینکه یکی از مســئولان ارشد دانشگاه آزاد اخیرا 
اظهار داشته است که این دانشگاه از شفافیت برخوردار 
اســت، ولی باید پرسید دقیقا منظور ایشان از شفافیت 
چیست؟ اگر منظور مقررات و دستورالعمل های این 
دانشگاه در حوزه های آموزشی و پژوهشی است، باید 
گفت متاسفانه هیچ یک از مصوبات شوراها و مجامع 
عالی دانشگاه اعم از هیات امنای مرکزی، استانی، هیات 
رئیســه و ... هیچگاه منتشر نشده و در دسترس عموم 

نبوده است.
خضریــان با تاکید بر اینکه عملکــرد مالی این 
دانشــگاه هیچ شــفافیتی ندارد، گفــت: هیچ کس از 
جزئیات بودجه مصوب هیات امنا و نتایج حسابرسی 
این دانشگاه اطلاعی ندارد. حقوق مدیران این دانشگاه 
نیز شفاف نبوده اینکه مدیران دانشگاه مدعی شفافیت 

در این دانشگاه هستند، جای تعجب است.
این نماینده مجلس اظهار داشــت: در خصوص 
نظــارت حاکمیتی نیز باید گفت هیچ نهادی در حوزه 
مالی بــر این دانشــگاه نظارت ندارد و موسســات 
حسابرسی که مسئولان مدعی آن هستند فقط به هیات 
امنا دانشگاه پاســخگو بوده و به نوعی نظارت از نوع 
نظارت داخلی و درونی اســت، متاسفانه نتایج همین 

حسابرسی هم تاکنون منتشر نشده است.
عموم واحدهای دانشــگاه  آزاد ســطح 

آموزشی و علمی پایینی دارند
وی با بیان اینکه معمولا دانشگاه های غیردولتی 
جزء برترین دانشگاه های جهان، محسوب می شوند و 
بهترین دانشگاه های اروپایی و آمریکایی که رتبه های 
علمی بالایی در جهان دارند، دانشــگاه های غیردولتی 
هستند، یادآور شد: این دانشگاه ها از نظر کیفیت علمی 
نیز در ســطح بالایی قرار دارنــد اما عموم واحدهای 
دانشــگاه  آزاد سطح آموزشی و علمی پایینی دارند که 

قطعا باید ساماندهی شوند.
خضریان با یادآوری اینکه چنین شرایطی سبب 
افت رتبه علمی کشور شده و چالش های فرهنگی را به 
دنبال دارد، گفت:  ارایه گزارش شفاف به مراجع نظارتی 
از جمله مجلس و وزارتین علوم و بهداشــت مبنی بر 
اینکه در طول پنج سال گذشته، مدیران این دانشگاه چه 
کردند و چه مقدار ارتقای سطح علمی در این مجموعه 

آموزشی رقم خورده، ضروری است.
مولدســازی و تغییر کابــری زمین ها و 

ساختمان های دانشگاه آزاد ضروری است
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس تاکید کرد: 
خرید زمین های متعدد برای ساخت ساختمان  از جمله 
برنامه هایی است که عموم واحدهای دانشگاه آزاد در 
این سالها دنبال کرده ولی این رویه سبب شده کیفیت 
آموزشی را فدای ارتقاء مالی کند تا آنجا که امروز عموم 
واحدهای دانشگاه آزاد به دلیل کمبود دانشجو کار کرد 
اصلی خود را از دســت داده اند و رویه بنگاه داری که 
عموم واحدهای دانشــگاه آزاد در این سالها در دستور 
کار خود قرار داده، سبب ضربه به جایگاه آموزشی آن 

شده است.
خضریان افزود: در این شرایط مولدسازی و تغییر 
کاربری اموال دانشگاه از جمله زمین ها و ساختمان هایی 

که در اختیار دارد، ضروری است.

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی معتقد است عموم واحدهای دانشگاه آزاد، سطح آموزشی و علمی پایینی دارند و به نوعی این مجموعه 
به حیاط خلوت جریانات سیاسی تبدیل شده تا در ۳۰ سال گذشته از شفافیت و نظارت فرار کند.

خرید زمین های متعدد برای ساخت ساختمان  از جمله برنامه هایی است که عموم واحدهای 
دانشگاه آزاد در این سالها دنبال کرده ولی این رویه سبب شده کیفیت آموزشی را فدای 
ارتقاء مالی کند تا آنجا که امروز عموم واحدهای دانشگاه آزاد به دلیل کمبود دانشجو کار 
کرد اصلی خود را از دست داده اند و رویه بنگاه داری که عموم واحدهای دانشگاه آزاد در 
این سالها در دستور کار خود قرار داده، سبب ضربه به جایگاه آموزشی آن شده است.

سرویس سیاســی - یک فعال 
سیاســی اصولگرا گفت: آقای رئیسی 
باید اطراف خود را پالایش کرده و افراد 
خالص ســازی که در دولت و اطراف 
آقای رئیســی لانه کرده اند را به نحوی 
متنبه کرده و سرجای خودشان بنشاند، 
اما این اراده مقابله را در آقای رئیســی 

نمی بینم.
منصور حقیقت پور فعال سیاسی 
اصولگرا در پاسخ به این سوال که این 
روزها اختــلاف بین دولت و مجلس 
تشــدید شده است تحلیل شــما درباره بروز این اختلافات و دلایل آن چیست، 
گفت: من آقایان قالیباف و رئیسی را به عنوان رئیس دو قوه می شناسم؛ اولا این 
دو با هم اختلافی نداشتند و ندارند. جریانی در کنار آقای رئیسی قرار گرفتند که 
می خواهند در راستای سیاست های خالص سازی به دنبال تصفیه عناصری بروند 
که سوار اتوبوس این جریان نشدند. جریان خالص ساز به اختلافات بین دولت و 
مجلس دامن می زند. اگر آن جریان خالص ساز سرجای خودش بنشیند و دست 
به این تفرق نزند، مشــکلات حل خواهد شد. اما در هر صورت آقای رئیسی و 
آقای قالیباف با هم مشــکلی ندارند و از قدیم با هم رفیق بودند. لذا شــیطنتی که 
صورت می گیرد، توسط جریان تند خالص ساز است که باعث تشدید اختلاف 

در روابط بین دولت و مجلس شده است. 
وی افزود: بالاخره ۲۲۵ نفر از نمایندگان مجلس آقای رئیسی را برای را برای 
آمدن به عرصه انتخابات ریاســت جمهوری دعوت کردند. پس یعنی از ابتدا با 
هم مشکلی نداشتند و هماهنگ هم بودند. الان آن جریان خالص ساز می خواهد 
با آقای قالیباف برخوردی کرده و حالی از مجلس بگیرد. بنابراین زیر چتر دولت 

جمع شدند و مقدمات و زمینه درگیری دو قوه را فراهم کنند.
حقیقت پور گفت: نتیجه اختلاف هرچه باشد دود آن به چشم مردم خواهد 
رفت و آن ها اذیت خواهند شد. مردم نیازمند امید و افق روشن در حل مشکلات  
خود هستند و این موضوع در سایه همراهی و همفکری فراهم می شود. چطور 
می توان این اختلاف را حل کرد؟ آقای رئیسی باید اطراف خود را پالایش کرده 
و افراد خالص سازی که در دولت و اطراف آقای رئیسی لانه کرده اند را به نحوی 

متنبه کرده و سرجای خودشان بنشاند.
وی دربــاره طرح این ادعا که جریانی در میان اصولگرایان به دنبال حذف 
قالیباف است، گفت: قطعا به دنبال این راه خواهند بود که این اتفاق بیافتد. بعد از 
کاری که با آقای لاریجانی در انتخابات گذشته انجام دادند و به تعبیر رهبری در 
حق او جفا و ظلم کردند ولی جبران نکردند، مطئمن باشید با این دست فرمان و 

همین روند با دیگران هم همین کار را خواهند کرد.
این فعال سیاســی اصولگرا در پاسخ به این سوال که آیا آقای رئیسی اراده 
مقابله با جریان خالص ساز را دارد تا بتواند آنان را کنار بگذارد، گفت: نمی دانم. 
اما این اراده مقابله را در آقای رئیسی نمی بینم. خدا کند آقای رئیسی این اراده را 
داشته باشد و با آنان برخورد کند تا مسائل داخلی و مسائل خارجی مانند برجام 

و FATF را حل کرده و به کسی اجازه اختلاف افکنی ندهد. 
این فعال سیاســی با اشاره ماجرای برکناری معاون سیاسی وزیر کشور به 
عنوان یکی از مصادیق اختلاف دولت و مجلس گفت: برکناری معاون سیاسی 
وزیر کشــور نباید رخ می داد و کار نباید به اینجا کشــیده می شد اما این موضوع 
در نهایت رخ داد. باید از این فرصت ها استفاده کرد و نباید گذاشت این اتفاقات 
تبدیل به گســل شــده و جلوی کار را بگیرد. دولت به اندازه کافی آنقدر از خود 
ناکارآمدی و ضعف نشان داده است که اگر این اختلافات هم به آن اضافه شود، 

حل مشکلات مردم طولانی تر خواهد شد. 

سرویس سیاسی - نماینده مردم 
چابهــار در مجلس خطاب به رئیس 
جمهور گفــت: فیلترینــگ فضای 
مجازی در تضاد کامل با اصل ۹ قانون 
اساســی و فرمایشات انتخاباتی شما 
اســت، وقتی خودتان و خودمان در 
همــه پلتفرم ها حضور فعال داریم، به 
چه حقی دسترســی مردم را محدود 
کرده اید، به راســتی گردش مالی ۵۰ 
هزار میلیارد تومان فیلترشــکن ها چه 

نسبتی با کاسبان فیلتر دارد.
معین الدین ســعیدی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در تذکر 
شفاهی خود خطاب به وزرای جهاد کشاورزی و نیرو گفت: قطع ۶ ساعته برق 
در مناطق کشــاورزی و گرمســیر عمده محصولات کشاورزان به ویژه موز را 

از بین برده است.
نماینده مردم چابهار، نیک شــهر، کنارک و قصرقند در مجلس افزود: در 
شرایطی که کشاورز با مشکلاتی از قبیل تأمین نهاده ها، کود و سوخت مواجه 

است؛ آیا روا است که با قطعی برق سفره محقر این کشاورز را از بین ببریم.
وی خطاب به رئیس ســازمان شــیلات عنوان کرد: مجوز صید صیادان 
ســواحل مکران تبدیل به قصه پرغصه شده اســت، ما شما را نیرویی دلسوز 
می دانیم اما کاسه صبر ایوبی مردم لبرز شده و کار از نوشدارو هم گذشته است.
ســعیدی خطاب به مسئولان ســتاد اجرایی فرمان امام)ره(، بنیاد برکت 
و شســتا یادآور شــد: تلاش هایی در زمینه محرومیت زدایی انجام شده اما آیا 
اقدامات شما با آن منابع عظیم و حجم محرومیت استان نسبتی دارد؟ ای کاش 
اندکی از بنیاد مستضعفان و علوی یاد می گرفتید، آیا خود را وامدار مردم جنوب 

سیستان و بلوچستان نمی دانید.
این نماینده مردم در مجلس خطاب به وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: 
۹۰ درصد اراضی آبا و اجدادی استان سیستان و بلوچستان ملی شده ولی حقوق 
حقه مردم در این زمینه باید استیفا شود.وی خطاب به وزیر آموزش و پرورش 
نیز گفت: امید نیروهای حق التدریس پیش از سال ۹۲ و معلمان خرید خدمات را 
ناامید نکنید. سعیدی خطاب به دبیر شورای عالی مناطق آزاد نیز گفت: آبرسانی 
به روستاهای منطقه باید اجرایی شود و با قید فوریت این موضوع پیگیری شود.
وی خطاب به وزیر صمت نیز گفت: چرا آیین نامه واردات خودرو اجرایی 
نمی شــود، به ازای هر روز تأخیر خانواده ای عزادار می شود و مافیای خودرو 
جولان می دهد.عضو کمیسیون کشاورزی با اشاره به کمبود دارو گفت: وزارت 
بهداشت کمبود منابع را بهانه و سازمان برنامه و بودجه توپ را به زمین بانک 
مرکزی می اندازد، گویی همه بی گناهند به جز ملت ایران، مگر می شود به مردم 
بگوییم بیمار نشوید.این نماینده مردم در مجلس خطاب به رئیس جمهور گفت: 
فیلترینگ فضای مجازی در تضاد کامل با اصل ۹ قانون اساســی و فرمایشات 
انتخاباتی شــما است، وقتی خودتان و خودمان در همه پلتفرم ها حضور فعال 
داریم، به چه حقی دسترسی مردم را محدود کرده اید، به راستی گردش مالی ۵۰ 

هزار میلیارد تومان فیلترشکن ها چه نسبتی با کاسبان فیلتر دارد.
سعیدی خطاب به نمایندگان مجلس نیز گفت: همکاران عزیز یادتان باشد 

ما وکیل مردم هستیم، قیم آنها نیستیم.

- سخنگوی  سرویس سیاسی 
کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توسعه مصوبات این کمیسیون درباره 
ارتقای نظام آموزشی در لایحه برنامه 

هفتم را تشریح کرد.
محســن زنگنــه در تشــریح 
مصوبات جلســه کمیســیون تلفیق 
لایحه برنامه هفتم توســعه گفت: این 
کمیسیون فصل ارتقای نظام آموزشی 
را مورد بررسی قرار داد و مصوباتی در 

این بخش داشت.
زنگنه با اشاره به پیش بینی جدول ماده ۸۷ لایحه برنامه هفتم توسعه در زمینه 
ارتقا نظام آموزشی تاکید کرد: این جدول با عنوان سنجه های عملکردی در تحقق 

ارتقای نظام آموزشی در این فصل از لایحه برنامه هفتم توسعه مطرح شد.
وی تاکید کرد: بر اســاس جدول شــماره ۲۰ ذیل ماده ۸۸ مقرر شد که ۱۰۰ 
درصد دانش آموزان در پایان دوره تحصیلی حداقل یک مهارت فرهنگی، هنری، 
ورزشی و مهارتی را بگذرانند. همچنین مقرر شد بازماندگان تحصیل با اولویت 
دوره ابتدایی به کمتر از ۱۰ درصد برسد. این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: همچنین پیرو پیشنهاد دولت در لایحه مقرر شد تعداد کلاس های با تراکم ۴۰ 
نفر به صفر برسد. زنگنه در ادامه عناوین سایر سنجه های عملکردی در زمینه ارتقا 

نظام آموزشی پیرو مصوبه کمیسیون را به شرح زیر اعلام کرد:
- نسبت دانشجو معلم به هیئت علمی تمام وقت دانشگاه های فرهنگیان و 
تربیت دبیر شهید رجایی ۳۰ درصد )این مصوبه بدین معناست که به ازای هر ۳۰ 

دانش و معلم یک نفر هیئت علمی انتخاب خواهد شد.(
- نســبت هیئــت علمی تمام وقت به کل اعضــای هیئت علمی در این دو 

دانشگاه ۸۰ درصد
- سرانه فضای آموزشی و پرورشی مدارس ۶.۱ دهم متر مربع برای هر فرد 

)سرانه آموزشی به یک متر مربع برای هر نفر افزایش پیدا می کند(
- نسبت دانش آموز به مربی امور تربیتی به ازای هر ۱۵۰ نفر، یک مربی

- تعداد مدارس بدون مربی پرورشی با جمعیت بیش از ۷۵ دانش آموز، صفر
- به ازای هر ۲۸۰ نفر دانش آموز یک معلم تربیت بدنی

- کلاس های هوشمند و فناور پایه با اولویت مناطق محروم ۵۰ درصد
- ایجاد بستر مناسب مجاز برای پشتیبانی از مدارس محروم و کمتر برخوردار 

۱۰ درصد
- باز طراحی و تولید و غنی سازی بسته های تربیت یادگیری مبتنی بر اسناد 

تحولی ۵۰ درصد
- میزان معلمان و مدیرانی که مســیر رشــد معلمی را طی کرده و گواهی 

صلاحیت معلمی را کسب می کنند تا انتهای برنامه ۶۰ درصد
- کلاس هایی با تراکم ۳۵ دانش آموز در دوره ابتدایی و متوسطه، صفر

- تعداد دانش آموزان دارای یک مهارت شــغلی و هنری که موفق به کسب 
گواهینامه معتبر آموزش و پرورش می شوند، حداقل ۶ میلیون نفر

-پوشــش آموزش های فنی و حرفه ای و مهارتی در دوره متوسطه دوم ۵۰ 
درصد

وی در ادامه بیان کرد: شــرکت دانش آموزان حداقل یک بار در ســال در 
اردوهای علمی و فرهنگی و افزایش دو و نیم نمره ای معدل دانش آموزان در دوره 

متوسطه دوم تا پایان برنامه هفتم از دیگر مصوبات این بخش قلمداد می شود.
زنگنه با اشاره به سهم آموزش و پرورش از بودجه عمومی بیان کرد: کمیسیون 
در ایــن بخش مصوب کرد؛ ســهم وزارت آموزش و پرورش از بودجه عمومی 
دولت ۱۵ درصد باشد. البته این مسئله پس از تعیین سیاست در خصوص درصد 
بندی تعیین تکلیف خواهد شــد. زنگنه با اشاره به بررسی مواد ۸۸ لایحه برنامه 
هفتم توســعه گفت: در این بخش وزارت آموزش و پرورش مکلف است سند 
جامع سرمایه انسانی آموزش و پرورش شامل جذب، گزینش، تربیت، استخدام، 
نگهداشت، ارتقا، بازنشستگی و خروج از خدمت را ظرف ۶ ماه پس از ابلاغ این 
قانون تهیه و پس از تصویب در هیئت وزیران ترتیبات قانونی لازم را اعمال نماید. 
زنگنه ادامه داد: این مصوبه بدین معناست که کل مباحث مربوط به جذب، گزینش، 
استخدام و خروج از خدمت معلمان توسط آموزش و پرورش تنظیم شده و ظرف 
۶ ماه به هیئت وزیران برای طی مراحل قانونی ابلاغ شــود. سخنگوی کمیسیون 
تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با اشاره به تصویب بند ب ماده ۸۸ گفت: در این 
بند مصوب شد سازمان اداری و استخدامی کشور موظف است در طول اجرای 
قانون برنامه تا زمان تصحیح و اجرای سند موضوع بند الف این ماده ردیف های 
استخدامی و تأمین اعتبار مورد نیاز آموزش و پرورش و ظرفیت جذب دانشجو 
در دانشگاه فرهنگیان و تربیت دبیر شهید رجایی برای جذب دانشجو معلمان را 

در اختیار وزارت آموزش و پرورش قرار دهد. 
وی تاکید کرد: ما در این بند ضمن اینکه تاکید داریم جذب تربیت نیروهای 
مورد نیاز در مشاغل آموزشی و پرورشی منحصراً باید از طریق دانشگاه فرهنگیان 
و تربیت شــهید رجایی باشــد. اما این اجازه را داده ایم که این مسئله با همکاری 
حوزه های علمیه منتخب و سایر دانشگاه دولتی و غیر دولتی پیش رود.زنگنه بیان 
کرد: همچنین پیرو مصوبه کمیســیون وزارت آموزش و پرورش مجاز است که 
نسبت به تأمین نیروی مورد نیاز خود از بین دانشجویان کارشناسی و کارشناسی 
ارشــد واجد صلاحیت عمومی و تخصصی ســایر دانشگاه دولتی و غیردولتی 
حوزه های علمیه منتخب با شــرط طی دوره مهارت آموزی و یا دانشجو معلمی 
در دانشگاه فرهنگیان و تربیت دبیر شهید رجایی همزمان با تحصیل در دانشگاه 
دولتی و غیر دولتی منتخب یا حوزه علمیه منتخب با امکان دریافت کمک هزینه 
به میزان ۵۰ درصد حداقل حقوق از زمان تحصیل در دانشــگاه های فرهنگیان و 

تربیت دبیر شهید رجایی اقدام کند.

سرویس سیاسی - نماینده مردم تهران در مجلس خواستار مدیریت قرارگاه 
کشوری توسط شخص رئیس جمهور برای ساماندهی صنعت دارو و تجهیزات 
پزشکی شد و گفت: امروز تأخیر در تصمیم گیری باعث بروز مشکلات شده لذا 

نیازمند تصمیمات شجاعانه و به هنگام هستیم.
عبدالحســین روح الامینی نجف آبادی در تذکر شــفاهی خود خطاب به 
رئیس جمهور با اشاره به هشدارهای متعددی که درباره کمبود دارو، شیرخشک 
و تجهیزات آن و نابسامانی صنعت دارو داده شده است، گفت: لازم است در این 
خصوص قرارگاه کشوری با مدیریت شخص رئیس جمهور و با حضور اصحاب 
مدیر جسور و شجاع اداره شود تا شاهد بن بست شکنی باشیم چرا که لازم است 
تصمیمات به هنگام و شــجاعانه بگیریم. نماینده مردم تهران، شــمیرانات، ری، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس در ادامه با انتقاد از اینکه هر وزیری که به کمیسیون ها 
فراخوانده می شود، ابعاد نظارتی کار خود را برعهده نمی گیرد، اظهار داشت: »به 
من چه مربوط« پذیرفتنی نیست و نباید در تصمیم گیری های به موقع تأخیر داشته 

باشیم. همچنین نابسامانی  در بهینه بخشی دارو، سلامت و تجهیزات لازم است.
روح الامینی همچنین با انتقاد از فرافکنی مسئولان تراز بالای کشور عنوان کرد: 
سازمان برنامه و بودجه اشکالات کار را تقصیر مجلس می اندازد و سازمانی دیگر 

آن را برعهده وزارت اقتصاد و دیگری برعهده بانک مرکزی می داند.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با اشاره به وضعیت رنجور صنعت 
دارو کــه در تب و تــاب بدقولی ها قرار دارد، خطاب به رئیس جمهور تذکر داد: 
تأخیر در تصمیم گیری آفت اســت و باید ترک فعل ها را به موقع شناسایی کرد؛ 
ضمن اینکه امروز تصمیمات معاون و مسئول جز، جواب نمی دهد و نمی توان کار 

را با وصله و پینه پیش برد.

حقیقت پور یک فعال سیاسی اصولگرا:

اگر جریان خالص ساز سرجای خود 
بنشیند، مشکلات حل می شود

سعیدی در تذکر شفاهی:

گردش مالی ۵۰ هزار میلیارد تومانی 
فیلترشکن ها به جیب چه کسانی 

می رود؟

زنگنه سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه :

سهم آموزش و پرورش در بودجه 
عمومی ۱۵ درصد تعیین شد

روح الامینی در تذکر شفاهی:

»به من چه مربوط« پذیرفتنی نیست!
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